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Rada Miejska w Niemczy        
Radni - Sesja  

Protokół nr BR.0002.9.2023 

LXV Sesja w dniu 27 października 2023 roku 
Obrady rozpoczęto 27 października 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:43 tego 
samego dnia. 

1. Otwarcie LXV sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz powitał Radnych, Burmistrza 
Miasta i Gminy Niemcza i pracowników Urzędu Miasta i Gminy w Niemczy, Dyrektorów 
jednostek podległych, mieszkańców i zaproszonych gości i otworzył LXV/23 sesję Rady 
Miejskiej w Niemczy. Następnie zarządził sprawdzenie obecności w aplikacji eSesja. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 
Wyniki imienne: 
OBECNY (12) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Miłosz Marek 
Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (3) 
Kamila Anna Smęt , Stanisław Szachniewicz, Mieczysław Stanisław Szklarski 
W posiedzeniu wzięło udział 12 członków Rady Miejskiej w Niemczy. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Andrzej Osipowicz na 
podstawie listy obecności potwierdził prawomocność obrad. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad 
Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad został określony zawiadomieniem  
z dnia 7 października 2023 roku. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko wniosła w imieniu 
Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza o zmianę porządku obrad tj. o wykreślenie z punktu 6 
porządku obrad projektów uchwał określonych w podpunktach b, c, d, tj.  
b) Nr 67/2023 w sprawie przekazania sołectwu Nowa Wieś Niemczańska składników mienia 
komunalnego do korzystania na cele publiczne;  
c) Nr 68/2023 w sprawie przekazania sołectwu Gilów składników mienia komunalnego do 
korzystania na cele publiczne; 
d) Nr 69/2023 w sprawie przekazania sołectwu Gilów składników mienia komunalnego do 
korzystania na cele publiczne, oraz o wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu „l” tj. projektu 
uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości (Nr 80/2023).  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmiany porządku obrad polegającego na usunięcie z punktu 6 porządku obrad liter b, c, d.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
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Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Miłosz Marek 
Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (3) 
Kamila Anna Smęt , Stanisław Szachniewicz, Mieczysław Stanisław Szklarski  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 6 litera " l "projektu uchwały w 
sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości (projekt nr 80).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Miłosz Marek 
Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (3) 
Kamila Anna Smęt , Stanisław Szachniewicz, Mieczysław Stanisław Szklarski  
 
Wniosek Burmistrza Miasta i gminy Niemcza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
Porządek obrad został zmieniony. 
 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXIV/23. 
Protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Niemczy oraz Burmistrza Miasta  
i Gminy Niemcza o analizie oświadczeń majątkowych za 2022 rok. 
Przewodniczący obrad odczytał informację o analizie oświadczeń majątkowych za 2022 rok, 
informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Sekretarz Gminy Karolina Bieńko odczytała informację Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza 
o przeprowadzeniu analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok, informacja stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w szkołach dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Niemcza, za rok szkolny 2022/2023 (art. 11 ust. 7 ustawy 
Prawo oświatowe). 
Przewodniczący obrad poinformował, że informacja została przesłana radnym wraz z 
materiałami. 
Sekretarz Gminy Pani Karolina Bieńko zabierając głos, poinformowała obecnych, że zgodnie 
z obowiązującym prawem oświatowym Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza do końca 
października przedkłada Radzie Miejskiej informację o realizacji zadań oświatowych za rok 
miniony, przedstawiła ogólne zagadnienia związane z organizacją pracy palcówek 
oświatowych w roku szkolny 2022/2023, informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Radna Edyta Mielnik zapytała o wynik egzaminu 51 procent powyżej poziomu powiatu, jakie 
jest podejście młodzieży do znaczenia egzaminu ośmioklasisty.  
Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Bolesława Chrobrego Pani Anna Kuźmińska wskazała, że 
egzamin jest obowiązkiem, który jest niezbędny aby ukończyć szkołę. Tego rodzaju forma 
weryfikacji wyników ma istotne znaczenie dla ucznia w celu dostania się do wymarzonej 
szkoły. Pewne jest, że nawet przy niskim wyniku dziecko ma szansę na dalszą naukę w 
systemie ponadpodstawowym. W minionym roku wynik egzaminu miał znaczenie, ponieważ 
dzieci było niemal tyle samo co miejsc w szkołach ponadpodstawowych. Pani dyrektor 
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podkreśliła rolę organu prowadzącego, który dba o uczniów naszej szkoły, m. in. poprzez 
wparcie finansowe organizacji dodatkowych zajęć dla uczniów z 8 klas.  
Radni nie mieli więcej pytań. 
 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) Nr 66/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
Skarbnik Gminy Pani Marta Żłobicka - Wnuk przeprowadziła rozeznanie w gminach 
sąsiednich i poinformowała, że  stawki zaproponowane przez radnych podczas posiedzenia 
komisji po ich uchwaleniu będą znacząco odbiegały od stawek uchwalonych np. w Gminie 
Łagiewniki - 33, 10, w Gminie Dzierżoniów 29,00 zł, natomiast w naszej gminie będzie to 
stawka 26, 00 zł. 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone podczas wspólnego posiedzenia w dniach 24, 27 października 
2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 66/2023 po naniesieniu poprawek są 
pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia poprawek do projektu Nr 66/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wobec problemów technicznych i braku odnotowania głosu, obecnego na sesji Radnego 
Michała Kaczorowskiego, w systemie Przewodniczący obrad zarządził reasumpcję 
przeprowadzonego głosowania. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia poprawek do projektu Nr 66/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości; (reasumpcja głosowania).  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Poprawki zostały przyjęte. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (Projekt 
Nr 66/2023 ).  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Kamila Anna Smęt , Stanisław Szachniewicz, Mieczysław Stanisław Szklarski 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/404/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 
 
b) Nr 70/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Niemcza. 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone podczas wspólnego posiedzenia w dniach 24, 27 października 
2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 70/2023 został pozytywne zaopiniowany. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 
70/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/405/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
c) Nr 71/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Gilów. 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Wiesława Kajrys 
poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych w dniach 24, 27 
października 2023 roku projekty od nr 71/2023 do 77/2023 zostały pozytywne zaopiniowane. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Gilów (Projekt Nr 71/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/406/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
d) Nr 72/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Kietlin. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Kietlin (Projekt Nr 72/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/407/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 
 
e) Nr 73/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ligota Mała. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ligota Mała (Projekt Nr 73/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/408/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
f) Nr 74/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Nowa Wieś Niemczańska.. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Nowa Wieś Niemczańska (Projekt 
Nr 74/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/409/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
g) Nr 75/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Podlesie. Radni nie mieli pytań. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Podlesie (Projekt Nr 75/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/410/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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h) nr 76/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Przerzeczyn-Zdrój. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Przerzeczyn-Zdrój (Projekt Nr 
76/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/411/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 
 
i) Nr 77/2023 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wilków Wielki. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wilków Wielki (Projekt Nr 
77/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/412/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
j) Nr 78/2023 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Niemcza na lata 2023-2036; 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone podczas wspólnego posiedzenia w dniach 24, 27 października 
2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 78/2023 został pozytywne zaopiniowany. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie nad wprowadzonymi podczas 
posiedzenia komisji poprawkami. 
Głosowano w sprawie: 
wniesionej autopoprawki do projektu Nr 78/2023 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza na lata 2023-2036.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Nr 78/2023 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Niemcza na lata 2023-2036 (Projekt Nr 78/2023 z autopoprawką).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/413/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
k) Nr 79/2023 w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok; 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone podczas wspólnego posiedzenia w dniach 24, 27 października 
2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 78/2023 został pozytywne zaopiniowany. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie nad wprowadzonymi podczas 
posiedzenia komisji poprawkami. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia zmian wniesionych autopoprawką do projektu Nr 79/2023 w sprawie dokonania 
zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 
rok; (projekt Nr 79/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/414/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
l) Nr 80/2023 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości. 
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Wiesława Kajrys 
poinformowała, że wyrażone podczas wspólnego posiedzenia w dniach 24, 27 października 
2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 78/2023 został pozytywne zaopiniowany. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy chciał podkreślić dzięki wsparciu rządowego funduszu "Polski 
Ład" Gmina Niemcza pozyskała 5 mln na budowę cmentarza komunalnego w mieście 
Niemcza. Aktualne miejsce chowania zwłok jest już wyczerpane. Gmina Jest zmuszona do 
przygotowania nowego miejsca pochówku. Procedura jest skomplikowana i bardzo 
czasochłonna. Będzie miejsce pochówku, parking, kolumbarium, uniwersalna kaplica dla 
każdego wyznania. Jest to ważna inwestycja, dlatego burmistrz poprosił o wsparcie i pomoc. 
Burmistrz zażartował, że seniorzy prosili o budowanie cmentarza jak najdłużej.  
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości (projekt nr 
80/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXV/415/23 z dnia 27.10.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
7. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej Burmistrza i realizacji uchwał. 
Sprawozdania stanowią odpowiednio załączniki nr 17 i nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy zapytał o dzień 03.10.2023 i wykazanie 
podpisania umowy, zapytał o szczegóły. Burmistrz wyjaśnił, że jest to inwestycja 
wielomilionowa i czterozadaniowa (w tym min. zlikwidowanie oczyszczalni ścieków i 
wybudowanie kolektora ścieków, budowa sieci wodociągowa w Nowej Wsi Niemczańskiej i 
stacji uzdatniania,  budowa nowej sieci wodnej w miejscowości Kietlin. Wykonawca 
najprawdopodobniej zacznie niebawem inwestycję. Cena zadania jest odpowiednia dla 
budżetu gmina i wpłynie na podniesienie jakości życia mieszkańców.  
Miłosz Wrzesiński zapytał o spotkanie z przedstawicielami Starostwa  Letohrad - jakie 
pomysły i może nowe przedsięwzięcia wynikają ze współpracy między samorządami? 
Burmistrz poinformował o przekazaniu 3 figur pięknie wykonanych przez naszego lokalnego 
artystę oraz pięknie wyeksponowanych w mieście Letohrad. Gmina Niemcza również 
otrzymała figury od miasta. Planowany jest nowy rozdział na dalszą współpracę.  
Ponadto Burmistrz poinformował, że 12.10 br. brał udział we wręczeniu 3 promes (dot. 5,5 
mln  - budowa cmentarza komunalnego; 2,5 mln  - stworzenie skatepark w Niemczy przy ul. 
Strzelińskiej; 1,8 mln - ostatni etap modernizacji w Rynku - skwery na rynku.) 
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Alicja Borodajko  zapytała o wręczenie laptopów uczniom. Burmistrz wyjaśnił, że jest to 
inicjatywa rządowa, a ostatecznie wręczono je  31 uczniom.  
Burmistrz zapytał Radnych dlaczego nie są obecni w życiu seniorów? Pewnie na forach 
internetowych skomentowany zostanie negatywnie pomysł świętowania Dnia Kapelusza. 
Dlaczego Państwa Radnych nie interesuje ta sfera życia wspólnoty samorządowej? 
Obchodzimy obecnie Dni Seniora, jednak ze strony radnych nie ma zainteresowania.  
Burmistrz również wskazała na dużą inwestycję, jaka czeka Gminę Niemcza, a jest to budowa 
przedszkola, której koszt opiewa na około 11 milionów. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Miłosz Marek Wrzesiński  
- Alicja Maria Borodajko  
 
8. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych. 
Nie odnotowano zapytań, wniosków czy interpelacji. 
 
9. Wnioski i zapytania Sołtysów. 
Nie odnotowano wniosków. 
 
10. Sprawy różne. 
Andrzej Osipowicz – zapytał czy jest możliwość wyłączenie oświetlenie w stronę Wojsławic, 
czy można ją oświetlić, ze względu na takie oczekiwania mieszkańców. Przewodniczący 
stwierdził, że oświetlenie zostało przekazane do Gminy Niemczy. Burmistrz odpowiedział, że 
jest to droga powiatowa. Jeśli to jest na stanie gminy zostanie przedsięwzięte właściwe 
działanie.  
Wiesława Kajrys  złożyła wniosek o 10 minut przerwy.  
Alicja Borodajko zapytała o oświetlenie przy ul. Królowej Jadwigi i promenadzie. Burmistrz 
poinformował, że  trwa zidentyfikowanie usterki elektrycznej.  
Miłosz Wrzesiński poinformował, że ostatnio Rada Miejska w Niemczy podjęła uchwałę w 
sprawie przeprowadzenia kontroli z zakresu podsumowania organizacji wypoczynku letniego 
dla dzieci i młodzieży. Odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. Generalnie kontrola 
Komisji Rewizyjnej uzyskała pozytywna ocenę. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
podziękował wszystkim za pracę i wysokie zaangażowanie oraz zorganizowanie bardzo 
ciekawej i interesującej oferty dla dzieci i młodzieży, bardzo zróżnicowanej, przy stosunkowo 
niskim nakładzie finansowym.  
Maria Oleksiak wyraziła podziękowanie dla dyrektorów placówek oświatowych za 
zaangażowanie i dbanie o uczniów z Gminy Niemczy oraz złożyła życzenia z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej. 
Podano informacja o krzyżach zasługi za pracę w dziedzinie oświaty, złożono podziękowania 
od Burmistrzowi za wspieranie oświaty gminnej.   
Maria Oleksiak zadała pytanie o realizację Art. 25a. ustawy o samorządzie gminnym, a który 
stanowi zakaz udziału w głosowaniu dotyczącym interesu prawnego radnego. Radny nie 
może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu. 
Tymczasem w dniu 28 czerwca 2022 r. - Pani Edyta Mielnik głosowała w swojej w sprawie 
oraz w dniu 30.04.2023 r.  publicznie ujawniła dane osoby prywatnej. Zainteresowana była, 
co Przewodniczący RM w Niemczy uczynił w tej sprawie, czy zauważył, czy sprawy zostały 
zapomniane?  
Przewodniczący stwierdził, że aktualnie nie wie, o jakie sprawy chodzi. Mecenas 
uczestniczący w posiedzeniu RM w Niemczy zajął stanowisko w sprawie. O właściwy 
przebieg posiedzenia dba przewodniczący posiedzenia. Uchwała podjęta nawet z naruszeniem 
prawa, do czasu jej unieważnienia funkcjonuje dalej w obrocie prawnym. Wyjaśnił również, 
że za naruszenie przepisów RODO odpowiada każdy indywidualnie. 
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Burmistrz przedstawił nowości, które dotyczą „naszego małego królestwa": 
1) dziś podpisano umowę na modernizację ul. Wrocławskiej - od torów aż do tzw. "piekiełka" 
najprawdopodobniej do połowy grudnia br. ma zostać wykonana;  
2) otrzymano promesę na 1,5 mln na modernizację drogi z Kietlina do drogi nr 8 Wilkowa 
Wielkiego;  
3) ul. Kwiatowa - dofinansowanie - ponad 600 tys. zł i przygotowujemy się do przetargu.  
Podsumowując, Gmina Niemcza przez 5 lat otrzymała około 80 mln zł dofinansowań. Należy 
to docenić i przy okazji podziękować ministrowi Michałowi  Dworczykowi i  premierowi 
Mateuszowi Morawieckiemu.  
Burmistrz podziękował Miłoszowi Wrzesińskiemu za ocenę z kontroli półkolonii. Burmistrz 
jednak wyraził zaskoczenie, dlaczego radni nie uczestniczyli w tym wydarzeniu.  
Burmistrz poinformował o wnioskach do przyszłorocznego budżetu złożonych przez radnych. 
Opiewają one na 28 mln. Jednak te zadania należy sfinansować z budżetu gminnego, a dziś  
przyjęli uchwałę z obniżonymi stawkami podatkowymi. Burmistrz podkreślił, że czeka nas 
trudny budżet w roku 2024 r. Poprosił o komunikowanie potrzeb, dyskusje i rozmowy.  
Wiesława Kajrys poinformowała, że nie życzy sobie, aby burmistrz generalizował, że 
wszyscy radni nie interesują się działalnością gminy i poprosiła, żeby podczas obrad sesji nie 
dyskutować o prywatnym życiu. 
Edyta Mielnik poinformowała, że wnioski do budżetu na rok 2024 to są dla burmistrza 
wskazówki, jakie potrzeby istnieją wśród mieszkańców, przedstawiła swoje wnioski złożone 
do projektu budżetu i poprosiła o ponowne przeanalizowanie.  
Burmistrz stwierdził, że wszystko jest potrzebne. Jednak np. nie mamy swojego transportu - 
dopłacamy do „sowiogórskiego”, obecnie trzeba znaleźć jeden milion sto i jednocześnie 
trzeba skrócić linie lub zlikwidować niektóre kursy.  
 Burmistrz poinformował, że obecne zadłużenie gminy wynosi 8 mln, kiedy objął rządy 
wynosił 7, 5 ml. Przez pięć lat zadłużenie wzrosło o 500 tysięcy i są na bieżąco spłacane 
odsetki i kredyty.   
Michał Kaczorowski opuścił posiedzenie o godz. 15.07  
Maria Oleksiak wyraziła opinię, że rozwój Gminy Niemczy przez ostatnie lata jest  ogromny  
i przechodzi wszelkie oczekiwanie mieszkańców.  
Edyta Mielnik zadała pytanie Zastępcy Burmistrza o oznaczenie kierunku  do posesji w 
Ruszkowicach nr  6,7,8 przy krzyżu, czy zostało wykonane. Zastępca Burmistrza - Leszek 
Lupa – odpowiedział, że wszystko zależy od funduszy, jednak te tabliczki będą umieszczone.  
 
Ponadto Edyta Mielnik  zapytała czy ubytek w asfalcie  przy ul. Batalionów Chłopskich, 
będzie zabezpieczony. Mieszkańcy w PK zgłosili sprawę, wyrwa jest duża, i w związku z tym 
powstaje pytanie, czy zagrożenie zostało zażegnane.  Zastępca Burmistrza - Leszek Lupa – 
odpowiedział, że temat jest znany, jednak problem jest złożony, podjęto decyzję o obserwacji 
czym wyrwa jest spowodowana. Niektóre problemy wymagają czasu, by je zrealizować 
kompleksowo.  
Następnie Edyta Mielnik  zapytała o zamulone koryto rzeki Ślęzy w miejscowości Podlesiu, 
istnieje obawa przed zalaniem.  Zastępca Burmistrza - Leszek Lupa – stwierdził, że problem 
jest znany. Była wizja z przedstawicielem „Wód Polskich” oraz wyrażona prośba, by ujęły 
takie działanie w swoim budżecie, gdyż takie tereny nie są w zarządzie gminy. 
Pani Paulina Dziedzic poinformowała, że osobiście złożyła pismo do Wód Polskich w 
Strzelinie i właśnie otrzymała odpowiedź o  zabezpieczeniu środków na przedmiotowe cele w 
przyszłorocznym budżecie. Będzie więc jednak wyczyszczona rzeka w Gilowie i w samej 
Niemczy. 
Andrzej Osipowicz  skonsultował z radnymi zmianę terminu grudniowej sesji. Wobec braku 
sprzeciwu radnych sesja odbędzie się 27 grudnia br.  
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Zastępca Burmistrza - Leszek Lupa poprosił, aby w przyszłym roku komisje i sesje odbywały 
się przed godzinami południowymi.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Wiesława Ewa Kajrys (Ad Vocem) 
- Alicja Maria Borodajko  
- Miłosz Marek Wrzesiński  
- Maria Krystyna Oleksiak  
- Wiesława Ewa Kajrys (Ad Vocem) 
- Edyta Marta Mielnik (Ad Vocem) 
- Alicja Maria Borodajko (Ad Vocem) 
- Wiesława Ewa Kajrys (Ad Vocem) 
- Maria Krystyna Oleksiak  
- Edyta Marta Mielnik  
- Paulina Ewa Dziedzic (Ad Vocem) 
- Edyta Marta Mielnik (Ad Vocem) 
- Wiesława Ewa Kajrys (Ad Vocem) 
- Miłosz Marek Wrzesiński  
 
Renata Kukuła – po dyrektora NOK w Niemczy złożyła oświadczenie w związku z 
wezwaniem przedsądowym radnych (dot. naruszenia dóbr). 
 
O godz. 15.28 – Stanisław Pelc i Mateusz Kossakowski opuścili posiedzenie sesji.  
 
11. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wobec wyczerpania 
porządku obrad o godz. 15:57 zamknął posiedzenie LXV/23 sesji. 
 
Nagranie archiwalne z LXV/23 sesji znajduje się pod adresem: 
https://onedrive.live.com/?id=C7A7BC38ED7626DC%21356&cid=C7A7BC38ED7626DC 
 
Raport zbiorczy imiennego głosowania radnych podczas LXV/23 sesji Rady Miejskiej w 
Niemczy z dnia 27 października 2023 roku stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący 
 Rady Miejskiej w Niemczy 

 (-) Andrzej Osipowicz 
 
 
 
 

  

 

Sporządziła Urszula Ślęzak-Markiewicz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


